



**Anthony "Tony" Price, CM, LLB, DCL
1929 - 2002**

Tony was born in Quebec City on September 30, 1929, and died at his home on Ile d'Orleans, Quebec, on September 28, 2002, after a two-year battle with cancer. Tony received his education at the old High School of Quebec, Ashbury College (Ottawa), Bishop's University (Lennoxville) and Laval University (Quebec City). He practiced law with Letourneau, Stein, Monast. He also founded the Musée du Fort in Quebec City. He then spent 12 years in Africa for the Canadian International Development Agency and the International Development Research Centre.

Tony is survived by his wife of 45 years Muffy, his children Evan (Dominique), Eric, and Lucy (Michael), as well as five grandchildren. He was predeceased by his daughter, Virginia. A funeral service was held in Quebec City on October 1 followed by a memorial service October 12, also in Quebec City.

Tony joined IDRC in 1972 and relocated to Dakar to act as Regional Director in the Centre's first Regional Office in Africa, which was established early 1973. In 1975 the Price's relocated again to Nairobi and Tony was instrumental in setting up the Centre's Regional Office in East Africa. He served as Regional Director in Nairobi until 1979. On his return to Canada he undertook negotiation and mediation roles in several of Canada's major Aboriginal land claims cases. He also

Né à Québec le 30 septembre 1929, Tony est décédé chez lui à l'île d'Orléans (Québec) le 28 septembre 2002 après une lutte de deux ans contre le cancer. Tony a fait ses études au vieux High School de Québec, au collège Ashbury (Ottawa), à l'Université Bishop (Lennoxville) et à l'Université Laval (Québec). Il a pratiqué le droit au cabinet Létourneau, Stein, Monast. Il a également fondé le Musée du Fort de Québec. Il a passé 12 ans en Afrique au service de l'Agence canadienne de développement international et du Centre de recherches pour le développement international.

Tony laisse dans le deuil Muffy, son épouse depuis 45 ans, ses enfants Evan (Dominique), Eric et Lucy (Michael), ainsi que cinq petits-enfants. Sa fille Virginia l'avait précédé. Un service funèbre a eu lieu à Québec le 1^{er} octobre, suivi d'un service commémoratif le 12 du même mois, également à Québec.

Tony s'est joint à CRDI en 1972 et est ensuite allé à Dakar à titre de directeur du premier bureau régional du Centre en Afrique, ouvert au début de 1973. En 1975, il est parti de nouveau, cette fois pour Nairobi où il a contribué à la mise sur pied du bureau régional du Centre pour l'Afrique de l'Est. Il en a été le directeur jusqu'en 1979. À son retour au Canada, il a été négociateur et médiateur dans plusieurs causes importantes portant sur les revendications foncières des Autochtones du Canada. Il a également accru la sensibilisation

strengthened awareness of Quebec's historic and cultural heritage through his involvement in many of the city's restoration projects.

In a telephone conversation in August, Tony expressed his enthusiasm for the proposed establishment of an IDRC Alumni Association. Muffy and Tony were looking forward to attending the reception held on September 22 for former IDRC employees. Unfortunately, they were unable to attend but Tony did send a letter that was shared with the group at the reception. In that letter he said *“our time with IDRC was the best years of our life. The management tried to pick good people, it trusted them to work professionally and to behave with integrity, it encouraged them to get on with the job with a minimum of bureaucratic interference and frustration, and all of this created an exciting and fulfilling work place for everybody. On our behalf, say “hello” to everybody and, most sincerely from us, thank them for their friendship and the good times we have enjoyed together. Tony and Muffy”*

au patrimoine historique et culturel de Québec par son engagement dans nombre de projets de restauration de la ville.

Lors d'une conversation téléphonique en août, Tony s'est dit enthousiaste à l'idée de création de l'Association des anciens et anciennes du CRDI. Muffy et lui comptaient venir à la réception du 22 septembre pour les anciens employés du CRDI, mais ne purent malheureusement le faire. Toutefois, Tony a envoyé une lettre qui a été lue à la réception. Il y disait *« nos années au CRDI ont été les meilleures de notre vie. La direction s'efforçait de choisir des personnes de qualité et savait pouvoir compter sur elles pour travailler avec professionnalisme et intégrité. Elle les incitait à faire ce qu'il y avait à faire sans avoir recours à une bureaucratie paralysante et frustrante et a ainsi su créer un milieu de travail intéressant et profondément satisfaisant pour tout le monde. En notre nom, saluez tout le monde et remerciez-les très sincèrement pour leur amitié et tous les bons moments que nous avons passés ensemble. Tony et Muffy*